Cestovat: cestuju
Číst *: čtu
čistit: čistím (to clean)

dělat – plavat * – rozumět – studovat
1. Is it ovat? Yes.
a. Replace ovat with UJ: studuj
b. Use the personal endings
c. I = U / you = eš / s/he = e
d. Us = EME / you = ETE / They = OU
2. No, it is not ovat.
dělat – plavat * – rozumět – kouřit

Is there a? – dělám
There is no a? – rozumět – kouřit
rozumím – kouřím
rozumem


plavat * – plavu × plavám *







A: Co rád děláš?
B: Rád relaxuju.
A>C: Co Hadi rád dělá?
Hadi rád relaxuje.


Piju. I drink (alcohol).
Pít *. Piju: alkohol. Pivo. Čaj. Kakao. Džus.
Piju kávu.
Co rád piješ?
· Rád piju mirandu.
· Rád piju černý / zelený čaj.
· Ráda piju jablečný džus.
· Ráda piju kávu
· Ráda piju perlivou / neperlivou vodu.
· Ráda piju kávu // espresso.
· Rád piju pivo.
· Rád piju mléko.
· 
Oženit se. Get married for men.
Vdát se. Get married for women.
Prodaná nevěsta (Bedřich Smetana)
Peter killed Paul.
Peter zabil Paula.
Haf!
Mňau.
Kokodák.

Chtít
(já) chci					chči! (chcát = to piss)
(ty) chceš
(on/a) chce
(my) chceme 	STUDOVAT
(vy) chcete
(oni) chtějí

Chceš jít na pivo? –Do you want to go for a beer?
Chceš jít na kávu? – Do you want to go for a cofee?
Chceš jít na oběd? – Do you want to go for a lunch?

Chci kávu, prosím.
Co si dáte? – Dám si kávu, prosím.
Dám si pivo, prosím.

Chci to.			I want it.
Chci tady to.		I want this.
Chci tam to.		I want that.




Moct
(já) můžu   	I can
(ty) můžeš	you can
(on/a) může	s/he can
(my) můžeme	we can			 + STUDOVAT
(vy) můžete	you can
(oni) můžou	they can

Basic locations
· tady (here) × tam (there)
· vlevo (on the left) × vpravo (on the right)
· nahoře (up) × dole (down)
· uprostřed (in the middle)
· vepředu (in front) × vzadu (in back)

For nouns used as locations
Brno > v Brně (in Brno)
Masarykova univerzita > na Masarykově univerzitě (at MU)
Škola: ve škole (at school)
Kavárna: v kavárně (in cafe)
Hospoda: v hospodě (in pub)
Knihovna: v knihovně (in library)
Záchod (toaleta): na záchodě (na toaletě)


Můžu tady kouřit?			Can I smoke here?
Ano, můžeš tady kouřit.			Yes, you can smoke here.
Ne, nemůžeš tady kouřit.		No, you can not smoke here.

